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Referat Studienævn  

 
 
Deltagere 

Flemming Smedegaard (formand), Astrid Jensen, Lars Bøcher, Heidi Hansen, Henrik Koll, Rolf Torsten 
Scavenius Andersen, Cecilie Lundbæk Wrøbell, Frederikke Ejlskov Schlossarek, Maria Hufnagel Nielsen, 
Andrea Svanborg, Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær), Hanne Orehøj Geertsen (studiesekretær), Susie 
Schmidt Reimann (studiesekretær), Anne Gadeberg (studienævnssekretær), Freja Lyngsø Lund 
(studienævnssekretær) og Simon Hildebrand Hedegaard (studienævnssekretær og referent). 

Afbud: 
Simon Bergenstof Arestrup og Emil Bisp Petersen (studiesekretær) 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt 
 
2. Meddelelser 
Optaget pr. 1. oktober: 
De officielle optagelsestal opgjort pr. 1. oktober foreligger nu. 
Odense, BA: 

• Engelsk og kommunikation: 25 (15 i 2022) 
• Engelsk og medier: 12 (22 i 2022) 
• Tysk og kommunikation: 6 (1 i 2022) 
• Tysk og medier: 3 (3 i 2022) 
• Engelsk og tysk: 3 (10 i 2022) 
I alt Odense, BA: 49 (51 i 2022) 

 
Odense, KA: 

• Dansk: 48 (51 i 2022) 
• Engelsk: 39 (30 i 2022) 
I alt Odense, KA: 87 (81 i 2022) 

 
Slagelse, BA: 

• Engelsk og kommunikation: 10 (10 i 2022) 
• Engelsk og International Marketing: 7 (18 i 2022) 
I alt Slagelse, BA: 17 (28 i 2022) 

 
Slagelse, PBA: 

• 25 (27 i 2022) 
 
Dagsorden til møde i Uddannelsesrådet: 
Flemming orienterede om det forestående møde i IVKs Uddannelsesråd og præsenterede dagsordenen for 
mødet. Mødet afholdes d. 13. november, kl. 15.00 i Odense Adelige Jomfrukloster. 
 

 
Studienævn for: International 
Virksomhedskommunikation 

 Dato: 26-10-2023 

 
Tidsrum: 15.05 – 17.00 
Lokale: Online 
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3. Nyt fra IVKomitéen i Odense  
Cecilie gav en status på IVKomitéens seneste aktiviteter, der omfatter oplæg for de nye studerende på 
bacheloruddannelsen samt oplæg for gymnasieelever tilmeldt til studiepraktikken i uge 43.  Der afholdes 
ekstraordinær generalforsamling på mandag (d. 30. oktober), hvor det forventes, at man får 2 nye 
medlemmer. 
 
4. Nyt fra Student Forum i Slagelse 
Heidi orienterede om forskellige sociale arrangementer på campus Slagelse, bl.a. banko og en Halloween-
fest. 
 
5.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt (fortroligt referat). 
 
Anne forlod mødet kl. 15.35. 
 
6.  SMU 2023 
Undersøgelsen er gennemfært i perioden 1. til 22. marts 2023 og er udsendt til alle heltidsstuderende. 
Undersøgelsens primære fokus har i år været de studerendes trivsel.  
Fakultetet har udstukket forslag til fokuspunkter for de enkelte uddannelser, se nedenfor: 
 
BA, IVK, Engelsk, Odense: 

• Øget fokus på at skabe faglige fællesskaber 
• 38% af respondenterne oplever stærke stress-symptomer 

 
BA, IVK, Tysk, Odense: 

• Svært at komme i kontakt med andre studerende på SDU 
• 40% af respondenterne oplever stærke stress-symptomer 

 
BA, IVK, 2 fremmedsprog, Odense: 

• 36% af respondenterne oplever stærke stress-symptomer 
 
KA, IVK: 

• 35% af respondenterne oplever stærke stress-symptomer 
 
BA, IVK, Slagelse: 

• 29% af respondenterne mener, at der er for få faglige arrangementer 
• 63% af respondenterne mener, at der er for få sociale arrangementer 
• 37% af respondenterne mener, at der er for dårlige muligheder for at komme i kontakt med andre 

studerende på SDU 
 
PBA, Slagelse: 

• 19% af respondenterne mener, at der er for få faglige arrangementer 
• 62% af respondenterne mener, at der er for få sociale arrangementer 
• 38% af respondenterne mener, at der er for dårlige muligheder for at komme i kontakt med andre 

studerende på SDU 
 
Studienævnet drøftede de udfordringer, som kommer til udtryk i undersøgelsen. 
I forhold til efterspørgslen på såvel faglige som sociale arrangementer, så medgiver studienævnet, at der 
godt kunne gøres mere, men faktum er, at der ikke er overvældende tilslutning til de arrangementer, der 
faktisk afholdes. Det pointeredes dog også, at der med garanti findes studerende, der ikke er interesserede i 
at opsøge sociale eller faglige fællesskaber. Desuden bemærkes det, at undersøgelsen er foretaget relativt 
kort tid efter corona-pandemien og nedlukningen af campus – det tager længere tid åbne campus op igen 
end først forventet. For Campus Slagelses vedkommende bemærkes det, at opfattelsen af, at der er for få 
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faglige og sociale arrangementer står i skærende kontrast til det yderst begrænsede fremmøde til de 
arrangementer, der afholdes. Der er fortsat fokus på problematikken og studiestartsdagene har igen i år haft 
planlægningen af fremtidige såvel faglige som sociale arrangementer som omdrejningspunkt, dygtigt 
faciliteret af INSPIRATORIUM. 
 
I forhold til undersøgelsens resultater vedr. stress, så anerkender studienævnet, at der er tale om en svær 
situation for de berørte studerende. Det bemærkes også, at den oplevede studierelaterede stress godt kan 
have et andet ophav end selve studiet. Der er tale om en svær balancegang mellem at forvente noget af de 
studerende (bl.a. at de er fuldtidsstuderende) og ikke stresse de studerende unødigt. Det generelle 
studiepres kan man ikke fjerne. 
 
7.  Eksamensstatistik, 2023 
Studienævnet gennemgik tallene, tog dem til efterretning og fandt ikke, at der er behov for yderligere tiltag 
på baggrund af disse. Hovedpointen er, at hvis man møder op til undervisningen og gør som man opfordres 
til, så består man også kurset.  
 
8.  Valgfag, E24 
Studienævnet godkendte de 2 indsendte valgfagsbeskrivelser: 

• Davide Secchi: Agent-Based Simulation for the Humanities: An Introduction 
• Flemming Smedegaard: Pilen peger på en humanist¨ 
 

Studienævnet godkendte begge forslag, men vil bede om en populær version af fagbeskrivelsen for Davide 
Secchis valgfag, da man frygter, at faget kommer til at fremstå for komplekst og svært.  
 
Studienævnet godkendte begge de fremsendte fagbeskrivelser. 
 
Yderligere forslag skal være studienævnet i hænde senest 1. december og efter godkendelse fremsendes til 
U&K senest 15. december. 
 
9.  Feedback på studiestart, BA Odense 
Rolf orienterede om de seneste og afsluttende studiestartsaktiviteter:  
Der har været afholdt pool-turnering og introfest med god opbakning til begge arrangementer. 
Generelt er studiestarten forløbet godt og der har været et godt samarbejde i arrangørgruppen. 
 
10. Ændring i eksamensbestemmelserne for ”Kommunikation og organisering” 
Orientering om ændring af eksamensbestemmelse, da der er sket en fejl i forhold til, hvad der er godkendt i 
studienævnet og hvad der endt i den endelige fagbeskrivelse.  
Der er tale om afklaring af, at opgaven kan afleveres individuelt samt nedjustering af sideantallet. 
 
Punktet gav anledning til en drøftelse af proceduren for godkendelse af fagbeskrivelser i studienævnet. 
Der er i flere tilfælde opstået tvivl om, hvilke versioner af en given fagbeskrivelse, der har været godkendt i 
studienævnet. Studienævnet ønsker en procedure, hvor fagbeskrivelserne dobbelttjekkes inden fagene 
udbydes.  
 
Forslag til procedure: Efter godkendelse i studienævnet sendes en notifikation til fagansvarlig, så 
vedkommende kan tjekke, at det godkendte i overensstemmelse med det ønskede.  
 
11. Tidsplan for studieordningsrevisionen 2024 
Fakultetet har indkaldt til studieordningsrevision 2024. 
Studienævnets studier har nedenstående deadlines: 

• Deadline 8. januar 2024: 
o KA, heltid/deltid 
o Master, heltid/deltid 
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• Deadline 8. februar 2024: 
o PBA, Slagelse 
o BA, IVK, Slagelse 

• Deadline 8. marts 2024: 
o BA, IVK, Odense, alle profiler 
o TV i Organisatorisk kommunikation 

 
FSM anbefaler, at der gennemføres så få ændringer, som muligt. Der skal naturligvis fejlrettes, men set i 
lyset af den uafklarede situation i Slagelse er det ikke hensigtsmæssigt at udvikle voldsomt på fagene. 
Dette videreformidles til de fagansvarlige af studienævnssekretariatet. 
 
12. Godkendelse af eksamensplaner, Slagelse 
Studienævnet godkendte eksamensplanerne for vintereksamen 2023/24 i Slagelse. 
Der tages som altid forbehold for ændringer. 
 
13. Eventuelt 
Intet til eventuelt. 
 
Mødet sluttede kl. 16.25. 
 
                     Flemming Smedegaard                                       Simon Hildebrand Hedegaard  
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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